

臺北捷運公司104年6月7日新進客服員(視覺功能障礙類)

甄試試題-語文科目

選擇題：每題5分，共20題，計100分

第1~10題：國文

1. 【2】 下列書籍，屬於「法家」的代表著作是：
(1)《孫卿新書》 (2)《商君書》 (3)《南華經》
(4)《淮南鴻烈》。
2. 【2】 關於文人的稱號，下列敘述何者正確？
(1)詩鬼—洛夫 (2)詩史—杜甫 (3)詩天子—王之渙
(4)詞中之龍—李煜。
3. 【4】 「捷運」二字字形皆屬「六書」中哪種造字條例？
(1)象形 (2)指事 (3)會意 (4)形聲。
4. 【1】 下列成語前後意義完全相同的選項是：
(1)夙夜匪懈／夙興夜寐 (2)宵衣旰食／尸位素餐
(3)一絲不苟／馬馬虎虎 (4)抽薪止沸／揚湯止沸。
5. 【2】 《禮記·中庸》：「凡事豫則立，不豫則廢」，說明什麼的重要？
(1)深思熟慮 (2)未雨綢繆 (3)當機立斷 (4)立身處事。
6. 【4】 「不在其位，不謀其政」是為了避免：
(1)不忮不求 (2)懷璧其罪 (3)夏蟲語冰 (4)越俎代庖。
7. 【2】 下列關於「年」的敘述，正確的選項是：
(1)一稔：十年 (2)一世：三十年 (3)一甲子：十二年 (4)
一秩：一年。

臺北捷運公司104年6月7日新進客服員(視覺功能障礙類)

甄試試題-語文科目

8. 【3】 下列敬稱何者有誤？
(1)稱人之妻為「尊夫人」 (2)稱人兄弟為「賢昆玉」
(3)稱人父子為「賢昆仲」 (4)稱人夫婦為「賢伉儷」。
9. 【1】 下列作家與名著配對正確的選項是：
(1)白先勇／臺北人 (2)黃春明／魯冰花 (3)張愛玲／飄鳥集
(4)鍾肇政／夢土上。
10. 【1】 一般行政機關的公文以「函」為主，而「函」的寫作結構，則以三段式為主。下列公文結構中，選出不屬於函的選項：
(1)依據 (2)主旨 (3)說明 (4)辦法。

第11~20題：英文(11~19為克漏字填空，20題為同義字選填)

11. 【1】 Since there is not much time left, we need to be as ____ as possible in our work.
(1)efficient (2)generous (3)definite (4) mature
12. 【1】 The young man should be ____ of himself for the rude attitude with which he treated his parents.
(1)ashamed (2)capable (3)envious (4)practical
13. 【1】 All workers in the company must ____ with each other so that work can be done quickly.
(1)cooperate (2)challenge (3)confront (4)capture
14. 【2】 It was reported that the televised debate had a limited effect on voters' support of both presidential _____.
(1)applicants (2)candidates (3)magnets (4)permits

臺北捷運公司104年6月7日新進客服員(視覺功能障礙類)

甄試試題-語文科目

15. 【4】 Due to pollution and overhunting, the number of large fish like sharks in the oceans has _____ by 80 percent in just 50 years.
(1)appealed (2)stressed (3)survived (4)decreased
16. 【2】 MRT has many ____ for commuters; for example, it is fast, quiet, clean and so on.
(1)devices (2)benefits (3)bargains (4)missions
17. 【3】 In the past, the high-mountain railroad was used to ____ wood logs, but now it is used to carry passengers.
(1)capture (2)advertise (3)transport (4)consume
18. 【1】 The smartphone market will likely grow around 10% in 2016, and this rapid _____ should bring in money for companies in the mobile industry.
(1)expansion (2)attraction (3)organization (4)population
19. 【3】 _____ the modern technology, nowadays we can get information on the Internet conveniently.
(1>About to (2)Instead of (3)Thanks to (4)Except for
20. 【1】 As an international language, English allows people of different countries to converse in a common language.
(1)communicate (2)announce (3)behave (4)involve